

2026-2027 : ADMISSION BROCHURE
招 生 简 章



MASTER OF ARCHITECTURE



建筑学硕士

二 年 全 日 制
TWO-YEAR FULL-TIME

课程简介和目标

PROGRAMME INFORMATION AND AIMS

建筑学硕士为两年全日制课程, 已获香港建筑师学会及香港建筑师注册管理局专业认可(第二部分)。课程为已取得建筑学位及拥有相关工作经验的学生而设, 结合设计、理论和研究, 教授专业建筑知识。学生完成毕业设计论文后, 可通过实习和专业考试晋升成为注册建筑师。

The 2-year Master of Architecture programme is professionally accredited(Part 2) by HKIA and ARB. It is designed for candidates who possess both undergraduate architecture degree and relevant working experience. The programme integrates design, theories and research, and delivers knowledge of professional architectural practice. Students need to complete a design thesis for graduation, and they can sit for professional examinations to become Registered Architects after fulfilling the professional training requirements.

课程特色与结构

PROGRAMME FEATURES AND STRUCTURE

课程以可持续发展为宗旨, 运用数码媒体及科学方法, 从宏观角度进行建筑及城市设计。课程的主要研究范围为香港及亚洲, 探讨「可持续发展」、「预防及应对天灾」、「建筑的社会责任」等议题, 课程并涵盖四个单元的专业实务知识, 使学生了解现今建筑师在设计、管理、法规、操守等方面的角色。

The curriculum examines architecture and urbanism in a sustainable manner via digital and scientific methods to design buildings and cities for the global village. With the subject sites based in Hong Kong and Asia, design projects explore issues of 'sustainability', 'preparedness and response to natural disasters', 'social responsibility in architecture etc. In addition, the programme consists of four Professional Practice modules that enable students to understand the roles of contemporary architects in the aspects of design, management, codes and conduct, etc.

授课语言

MEDIUM OF INSTRUCTION

英语
English

课程修读模式

MODE OF STUDY

两年全日制课程
Two-year Full-time Programme

建築學碩士的畢業學分要求

GRADUATION REQUIREMENTS OF M.ARCH PROGRAMME

课程类别 Core Course and Stream-specific course		共修学分 No. of Credits Required
课程必修(设计)	Departmental Requirements (Design)	42
课程必修(非设计)	Departmental Requirements (Non-Design)	22
选修	Electives	2
毕业学分	Total Credits for Graduation	66



必修学科 Required Courses

		学分 Credit
建筑设计及可持续性I A	Architectural Design and Sustainability I A	9
建筑设计及可持续性I B	Architectural Design and Sustainability I B	9
建筑设计及可持续性II A	Architectural Design and Sustainability II A	11
建筑设计及可持续性II B	Architectural Design and Sustainability II B	11
建筑研究方法论	Research Methhodology in Architecture	2
可持续性全面方向 A	A Holistic Approach in Sustainability A	2
可持续性全面方向 B	Holistic Approach in Sustainability B	2
传统可持续建筑环境	Traditional Sustainable Built Environment	2
可持续设计系统	Active and Passive Systems in Sustainable Design	2
建筑环境评估 A	Building Environmental Assessment A	2
建筑环境评估 B	Building Environmental Assessment B	2
建筑专业实务I A	Professional Practice I A	2
建筑专业实务I B	Professional Practice I B	2
建筑专业实务II A	Professional Practice II A	2
建筑专业实务II B	Professional Practice II B	2
当代社会城市理论	Urban Theories in Contemporary Societies	2



选修学科 Electives

		学分 Credit
建筑文化理论与批判	Cultural Theory and Criticism in Architecture	2
中国社会、文化与都市学	Chinese Society, Culture and Urbanism	2
电影、建筑与都市学	Film, Architecture and Urbanism	2

入学条件

- 申请人需持有建筑学或相关学科的预专业学士学位;及拥有最少十个月于建筑相关行业工作的经验(每组工作经验需达至少五个月)。
A recognised Bachelor Degree or Equivalent Qualification.
 - A pre-professional bachelor degree in architecture or a related discipline; AND
 - 10-month working experience in the architecture related discipline*; AND

- 达到下列其中一项英语能力要求:

One of the following English proficiency requirements**:

- 持有由英语授课大学颁发之建筑学位或
- 取得下列任何一项公开试的指定分数/成绩:
 - HKDSE: 英国语文科不低于第三级
 - HKALE: 英语运用科不低于E级
 - TOEFL: 笔试一般不低于500分;网络 考试不低于79分
 - IELTS(学术): 总评分一般不低于6.0
 - CET: 中华人民共和国之大学英语考试 (CET-4) 第四级考试一般不低于425分
 - PETS: 中华人民共和国之全国英语等级 考试(PETS-5) 第五级口试及笔试中取得合格。
 - Scoring a Level 3 or above in English in Hong Kong Diploma of Secondary Education (DSE)
 - Scoring a Level E or above in English in Hong Kong AS Level Examination (ASL)
 - Scoring not lower than 500 in writing; not lower than 79 in on-line test in TOEFL
 - Scoring not lower than 6.0 in IELTS (Academic Paper)
 - Scoring not lower than 425 in CET-4
 - Pass in both oral and written paper in PETS-5

*only employment blocks of at least five months duration each would be considered

**applicable to applicants holding a degree from an institution where the medium of instruction is not English

毕业前景

CAREER PATH

建筑硕士毕业生的就业率为100%,并全部于建筑师事务所工作。累积相关实务经验后,他们可参加香港建筑师学会和香港建筑师注册管理局的专业考试,晋升成为注册建筑师。

Graduates of the Master of Architecture program have a 100% employment rate. They work either in architectural firms or establish their own firms to gain relevant practical experience. Afterward, they may take the HKIA/ARB professional assessment and become Registered Architects.

1

填妥并签署的报名表 A completed application form duly signed by the applicant

2

最近护照相片一张 One recent passport-size photo

3

身份证／护照副本 Photocopy of Identity Card / Passport

4

经核证的成绩单副本(涵盖所有曾就读的大学), 须邮寄至下列地址:

A certified true copy of transcript from each university attended, with class of honors and credits earned should be sent to:

香港珠海学院入学组(建筑学硕士)

香港新界屯门青山公路青山湾段 80 号 E102 室

Admissions Unit (Master of Architecture)

Hong Kong Chu Hai College E102, 80 Castle Peak Road, Castle Peak Bay, Tuen Mun, N.T. Hong Kong

5

学历证明副本 Photocopy of Degree Certificates

申请人如持有内地学历, 需提交:

Applicants with degrees from universities in Mainland China are required to provide:

- 由相关院校发出的「学位证书」及「毕业证书」的核证副本; 及
- 由「学信网」或「学位网」发出最新的「教育部学历证书电子注册备案表」;
- A certified copy of Degree Certificate (学位证书) and Graduation Diploma (毕业证书) issued by a central unit (e.g. Registry or equivalent) of your home institution; and
- The latest Online Verification Report of Higher Education Qualification Certificate (教育部学历证书电子注册备案表) issued by the CHESICC(学信网) or CDGDC(学位网);

6

如有需要, 学院会要求申请人提交由香港学术及职业资历评审局发出的「学历评估报告」

The College may request for an Assessment Report issued by the Hong Kong Council for Accreditation of Academic & Vocational Qualifications (HKCAAVQ) on the level of qualification obtained, if necessary

7

如持有学历并非以英语授课, 申请人须提交英语能力证明副本

Photocopy of English Proficiency Certificate for qualifications obtained from an institution of which the medium of instruction is not English

8

两封推荐信 Two letters of recommendation

9

工作经验证明, 如雇主推荐信 Proof of working experience, such as employers' letters



报名费

APPLICATION FEE

本地生港币\$300或非本地生港币\$600, 录取与否概不退还。

有关缴费方法, 可参阅财务处网页。

凡透过电子付款途径产生的银行手续费将由支付者承担。

Non-refundable application fee of HK\$300 for local applicants or HK\$600 for non-local applicants for each programme.

For payment methods, please visit the Finance Office webpage.

Bank transaction fees incurred through electronic payment channels will be borne by the payer.



学费

TUITION FEE

两年全日制课程

Two-year full-time programme

港币\$250,000, 分四期缴交。

HK\$250,000, payable for 4 installments.

本地生及非本地生学费相同, 如延期毕业则须另缴学分费用。

凡透过电子付款途径产生的银行手续费将由支付者承担。

已缴交之费用不设退款机制(付款方式详情请参阅财务处网页)。

Bank transaction fees incurred through electronic payment channels will be borne by the payer. The paid tuition fee cannot be refund or transferable. For payment methods, please visit the Finance Office webpage.

Tuition fees are the same for local students and non-local students. Students taking more than the minimum credits required for graduation will be charged on a per-credit basis.

报名日期

Application Periods

秋季入学

2026/2027 学年

[本地生及非本地生]

本地生: 2025年10月20日至2026年7月10日

非本地生: 2025年10月20日至2026年6月12日

(额满即止)

For Fall Intake

2026/2027 Academic Year

[Local applicants and Non-local applicants]

For Local Applicants : 20 October 2025 to 10 July 2026

For Non-local Applicants : 20 October 2025 to 12 June 2026

(The admission will be closed when the enrollment is full)

报名查询

Application Enquiries

香港珠海学院入学组

Admissions Unit

电话 Tel: (852) 2972 7200

电邮 Email: chmare@chuhai.edu.hk

课程查询

Programme Enquiries

香港珠海学院建筑学系

Department of Architecture

电话 Tel: (852) 2972 7352

电邮 Email: march@chuhai.edu.hk